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I nakon izbora Crna Gora 
generator dobrih vijesti

DF ne priprema nemire 

ĐUKANOVIĆ SA ORAVOM

ČLAN PREDSJEDNIŠTVA DF MEDOJEVIĆ

RAONIĆ: 
NEĆE NAM 
ŽELEZNJAK
UREĐIVATI NVO

Nakon što je vladajuća par-
tija u Ruskoj Federaciji, Jedin-
stvena Rusija otvoreno podr-
žala Demokratski front, daju-
ći im instrukcije sa kime da se 
povežu na crnogorskoj opozi-
cionoj sceni, uslijedio je i savjet 
da se zabrane nevladine orga-
nizacije koje se finansiraju iz 
inostranstva. 

Podsjetimo, zamjenik se-
kretara Generalnog savjeta 
Jedinstvene Rusije Sergej Že-
leznjak u pismu DF-u pred-
laže crnogorskim političari-
ma dа “rаskrinkаju sve mi-
tove o ruskim rubljаmа zа 
crnogorsku opoziciju” i ini-
ciraju donošenje zаkonа ko-
jim se zаbrаnjuje djelovаnje 
nevlаdinih orgаnizаcijа koje se 
bаve političkom djelаtnošću, а 
finаnsirаju se iz inostrаnstvа.

Sagovornici Dnevnih novi-
na, predstavnici NVO sekto-
ra u Crnoj Gori, nadaju se da 
niko normalan neće podržati 
ovakve zahtjeve, ali ne isklju-
čuju pokušaje da se nvo sektor 
disciplinuje.

■ EGZIBICIONIZAM 
ŽELEZNJAKA

Direktor Građanske alijan-
se Boris Raonić ovakve izjave 
Železnjaka naziva “egzibicio-
nizmom” i glupiranjem”. 

“Mislim da je Crna Gora 
dovoljno sazrela i da ovakav 
predlog ne može uzeti za oz-
biljno. Čak i da se jave poje-
dinci koji bi pokušali nešto da 
urade u pravcu instrukcija iz 
Moskve, ispali bi  zabavni eg-

zibicionisti i ništa više”, poru-
čio je Raonić. 

Sa druge strane, Zlatko Vu-
jović, direktor Centra za mo-
nitoring i istraživanje 
(CEMI), vjeruje da 
su ovakvi zahtje-
vi izuzetno opa-
sni, te da je ne-
ophodno da 
se sve poli-
tičke parti-
je koje je na-
veo Železnjak 
ograde od sa-
vjeta ruskih par-
tnera da se zabrani 
rad nevladinim orga-
nizacijama koje se finansira-
ju iz inostranstva.

Vujović ističe da se ključne 
NVO u Crnoj Gori i njeni lide-
ri nekoliko posljednjih godina 
suočavaju sa kontinuiranim 
pritiscima i napadima onih 
struktura koje su pod kontro-
lom DPS-a, a posljednje dvije 
godine i Demokratskog fronta. 

“Objema stranama je pro-
blem što su ključne nevladine 
organizacije finansirane od ra-
znih fondacija u zemljama za-
padne demokratije. Za DPS je 
sporan izbor nevladinih orga-
nizacija koje EU finansira, pa 
pokušavaju pritiskom na De-
legaciju EU u Podgorici da iz-
dejstvuju izbor organizacija po 
njihovom ukusu, dok su za DF 
sada sporne sve nevladine or-
ganizacije koje finansiraju za-
padni donatori”, kazao je Vu-
jović.  Ti napadi se, dodaje on, 
odslikavaju u pokušajima za-
strašivanja, ali i diskreditaci-

je putem neistinitih medijskih 
napada. 

“Ono što je novina jeste pro-
mjena diskursa kada je riječ 

o Demokratskom frontu, 
gdje napadi posta-

ju sve oštriji, ali sa 
druge strane do-

punjeni optuž-
bama, kao ona 
Milana Kne-
ževića u crno-
gorskom par-
lamentu, da 

nas finansira-
ju zapadni centri 

moći, posebno apo-
strofirajući ime Džordža 

Soroša, čuvenog filantropa ko-
ji je milijarde dolara donirao u 
proces demokratizacije bivših 
komunističkih zemalja”, objaš-
njava Vujović. 

■ PARTIJE DA SE 
OGRADE OD 
ZAHTJEVA 
SA STRANE

Ističe i da ga ne bi iznena-
dila podrška Fronta ovakvoj 
inicijativi. 

“Uzimajući u obzir zaoš-
travajući kurs DF prema ne-
vladinim organizacijama, a 
koji predstavlja usaglašava-
nje svih stavova sa stavovima 
Putinove administracije, ne 
bi bilo iznenađenje i podrška 
ovakvoj inicijativi odnosno 
podrška inicijativi za zabra-
nu rada nevladinih organiza-
cija”, kaže direktor CEMI-ja. 

Vujović objašnjava i da za-
brana finansiranja politič-

Premijer Milo Đukano-
vić uvjeren je da će Crna 
Gora i nakon 16. oktobra bi-
ti generator dobrih vijesti, i 
da će odlučno nastaviti svoj 
evropski i evroatlantski put. 

On je juče primio novoi-
menovanog šefa Delegacije 
Evropske unije u Crnoj Go-
ri Aiva Orava koji je ista-
kao da Brisel ima pozitivne 
signale prema svim zemlja-
ma Zapadnog Balkana i po-
sebno ohrabrio Vladu da na-
stavi sa realizacijom obave-
za u pregovaračkom proce-
su, što je najbolja garancija 
za evropsku perspektivu Cr-
ne Gore, iz koje EU očekuje 
dobre vijesti, koje su važne i 
za evropsko javno mnjenje.

Đukanović je poželio am-
basadoru Oravu uspješnu 
misiju i izrazio spremnost 
za jačanje partnerske sa-
radnje s Delegacijom EU u 

preostalom toku pristupnih 
pregovora za članstvo Crne 
Gore u EU.

On je šefa Delegacije EU 
upoznao sa tekućim i plani-
ranim aktivnostima na tom 
planu, s fokusom na sprovo-
đenje reformi u oblasti vla-
davine prava, i na dinamizi-
ranje ekonomskog razvoja. 
U tom kontekstu posebno je 
naglasio značaj Berlinskog 
procesa za evropsku per-
spektivu regiona. 

“Izrazio je očekivanje da će, 
imajući u vidu internu spre-
mnost, Crna Gora tokom slo-
vačkog predsjedavanja otvo-
riti još nekoliko poglavlja, i 
početi s privremenim zatva-
ranjem. Pritom je naglasio 
da za nas nijesu važni roko-
vi, već kvalitet reformi, mada 
je veoma važno održati i tem-
po procesa”, saopšteno je na-
kon sastanka.  E.H.

Demokratski front ne pri-
prema nemire i nema poli-
tičke potrebe da diže tenzi-
je, rekao je član Predsjedniš-
tva DF Nebojša Medojević.

On je reagovao na izjavu 
direktora Uprave policije 
Slavka Stojanovića da po-
licija neće 16. oktobra tole-
risati pokušaje izazivanja 
nereda, a kamoli napade 
na njihove službenike, ka-
kvi su bili tokom prošlogo-
dišnjih protesta u organiza-
ciji DF.

“Stojanović se direktno i 
protivzakonito uključio u iz-
borni proces. Stojanović sa-
mo prenosi naređenja koja 
dobija od Duška Markovića, 
a koja su posledica opasne 
paranoje kod (Mila) Đuka-
novića”, kazao je Medojević.

On je naglasio da DF na-
stavlja svoju pobjedničku 
kampanju po planu.

“Sad je već jasno da Đuka-
nović ima oko 35 odsto gla-
sova i da narod želi promje-
ne”, kazao je Medojević i po-
ručio da Đukanović više ne-
će biti premijer. 

On je naglasio da DF ne 
priprema nikakve nemire.

“Naša pobjednička kam-
panja daje odlične rezulta-
te, spremamo se da spriječi-
mo izborne krađe i pritiske 
uoči i na dan izbora, eduku-
jemo čuvare kutija i pripre-
mamo logistiku za taj veliki 
istorijski dan. Mi spremamo 
slavlje”, kazao je Medojević.

On je pozvao građane da 
mogu biti potpuno mirni i 
spokojni, što se tiče DF. 

REAGOVANJE NVO NA INICIJATIVE 
JEDINSTVENE RUSIJE

Vujović


